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Abstract

        
The use of ultrasound investigation in children with portal hypertension is discussed and a 14 year old patient is presented. With this non-invasive investigation, the course, diameter and potency of the splenic vein can be demonstrated, repeated post-operative investigations showed a reduction in the size of the splenic vein of at least 2 mm. following successful lowering of portal pressure after a patent spleno-renal anastomosis. The ultrasound technique is demonstrated. Eck


      
        
Zusammenfassung

        
Am Beispiel einer intrahepatisch bedingten portalen Hypertension eines 14jährigen Patienten werden die Vorteile der sonographischen Gefäßdarstellung mitgeteilt. Mit dieser nichtinvasiven Untersuchungsmethode konnte präoperativ der Verlauf, die Kaliberstärke und die freie Durchgängigkeit der Milzvene erkannt werden. Wiederholte postoperative Kontrollen zeigten eine Kaliberreduktion der Milzvene von mindestens 2 mm infolge intravasaler Drucksenkung bei frei durchgängiger spleno-renaler Anastomose (Warren-Shunt). Das sonographische Untersuchungsverfahren wird dargestellt.
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